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§ 8 

Yttrande över remiss av ”Nyanlända och asylsökande i 

Stockholms stad” 

AMN 2016-0159-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande som sitt 

yttrande över remissen.  

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Välfärdsutvecklingsavdelningen på stadsledningskontoret har 

utarbetat ett förslag gällande arbetet med nyanlända och 

asylsökande i Stockholms stad. Förslaget presenteras i ett 

tjänsteutlåtande som har remitterats till stadens nämnder och bolag 

för yttrande, däribland arbetsmarknadsnämnden. I förslaget 

presenteras dels förslag avseende mer akuta frågor som 

boendefrågor och medelsfördelning, dels inriktning och tidplan för 

fortsatt översyn gällande hur arbetet med nyanlända och 

asylsökande kan utvecklas och samordnas. Slutligen presenteras 

även ett antal uppdrag till olika aktörer inom staden.    

 

Arbetsmarknadsförvaltningen har tagit del av 

stadsledningskontorets förslag och konstaterar inledningsvis att 

flyktingsituationen i världen men även förändrade lagar och 

regelverk på flyktingområdet gör att flyktingmottagandet förändras 

snabbt vilket gör behoven i staden svårbedömda. En del av de 

förutsättningar som rådde så sent som våren 2016 förändras till 

exempel snabbt med anledning av ny lagstiftning om tillfälliga 

uppehållstillstånd. Migrationsverket skriver nu under sommaren 

kraftigt ner prognoserna för mottagandet i landet 2016.  

Arbetsmarknadsförvaltningen ställer sig i princip bakom 

intentionerna i ärendet men ser att prognoser och behov 

återkommande behöver tas upp till förnyad bedömning och att 

staden löpande behöver ha stor flexibilitet i sin planering. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen vill peka på att olika ersättning för 

generalschablonen gäller beroende på när en person blivit mottagen 

i kommunen. Förvaltningen anser vidare att det tydligare kan 

framgå hur stadsdelsnämnderna förväntas använda de medel som 

tillförts i fördelningen av generalschablonen för att skapa bättre 

förutsättningar för nyanländas långsiktiga etablering i staden.   
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I avsnittet gällande inriktning och tidplan för fortsatt översyn av det 

mer långsiktiga arbetet med nyanlända anser förvaltningen att det 

tydligt bör framgå att frågor gällande vuxenutbildning och 

arbetsmarknad ska belysas i den fortsatta översynen. Utbildning och 

arbete är grundläggande frågor för en långsiktig etablering. Att 

tillgodose nyanländas sociala behov och behov av bostad är 

självklart väldigt viktiga frågor som ska prioriteras inledningsvis. 

Förvaltningen anser dock att stadens fortsatta arbete måste 

inkludera ett mer långsiktigt perspektiv där bostad och socialt stöd 

är ett första steg i individens etablering men där utbildning och 

arbete är förutsättningar för att etableringen ska bli långsiktigt 

framgångsrik. Mot bakgrund av detta vill förvaltningen betona 

vikten av ett resonemang om hur vuxenutbildningen, 

arbetsmarknadsverksamheter och sfi ska inkluderas i det 

stadsövergripande arbetet med nyanlända och asylsökande.    

 

När det gäller de uppdrag till olika aktörer som föreslås i ärendet 

ställer sig förvaltningen bakom de förslag till beslut om uppdrag 

som åläggs arbetsmarknadsnämndens verksamhet och har inga 

invändningar mot de uppdrag som i övrigt presenteras. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

18 augusti 2016. 

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (L) 

samt ledamoten Johan Fälldin (C) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

Det har varit ett tufft år, för såväl flyktingar i drabbade länder och 

för mottagarländer. Det ställs och ska ställas höga krav på att ta 

emot människor och erbjuda dem värdigt mottagande och en fristad. 

Prognoserna visar nu på en kraftig minskning, men staden måste 

ändå alltid ha beredskap för det oväntade i dessa tider. Från såväl 

mottagandet till skolgång och fungerande vardag är avgörande 

faktorer i det långa perspektivet. Hur väl mottagande fungerar 

lämnar spår i integrationen och anpassningen till det nya landet. 

Rätt insatser vid rätt tillfällen måste fungera för att människor 

snabbt ska kunna etableras och bli en del av Stockholm. 

Förvaltningen ger uttryck för löpande förnyad bedömning av 

prognoser och stor flexibilitet i sin planering. Det är välkommet, ett 
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kontinuerligt arbete med den frågan kräver en viss flexibilitet för att 

på bästa sätt kunna bemöta de utmaningar som uppkommer längs 

vägen. Vi anser att det är viktigt att staden är väl beredd och rustad 

för att kunna ta emot och ge våra medmänniskor en värdig start i det 

nya landet. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

Det har varit ett tufft år, för såväl flyktingar i drabbade länder och 

för mottagarländer. Det ställs och ska ställas höga krav på att ta 

emot människor och erbjuda dem värdigt mottagande och en fristad. 

Prognoserna visar nu på en kraftig minskning, men staden måste 

ändå alltid ha beredskap för det oväntade i dessa tider. Från såväl 

mottagandet till skolgång och fungerande vardag är avgörande 

faktorer i det långa perspektivet. Hur väl mottagande fungerar 

lämnar spår i integrationen och anpassningen till det nya landet. 

Rätt insatser vid rätt tillfällen måste fungera för att människor 

snabbt ska kunna etableras och bli en del av Stockholm. 

Förvaltningen ger uttryck för löpande förnyad bedömning av 

prognoser och stor flexibilitet i sin planering. Det är välkommet, ett 

kontinuerligt arbete med den frågan kräver en viss flexibilitet för att 

på bästa sätt kunna bemöta de utmaningar som uppkommer längs 

vägen. Vi anser att det är viktigt att staden är väl beredd och rustad 

för att kunna ta emot och ge våra medmänniskor en värdig start i det 

nya landet. 


